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Protokół z posiedzenia  

Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej  

w dniu 16 czerwca 2021 r.  

 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku.  

2. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 9 kwietnia 2021 r. 

3. Współpraca międzynarodowa w obszarze gospodarki. 

Projekt „Promocja gospodarcza regionu oraz działania związane z tworzeniem 

przyjaznych warunków do inwestowania i eksportowania”, realizowany  

we współpracy z Funduszem Górnośląskim. Realizacja misji gospodarczych, 

targów, m.in. Dubaj, Izrael, USA, Brazylia, Chiny, Katar – posiedzenie  

z udziałem Prezesa Funduszu Górnośląskiego i Dyrektora Departamentu 

Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej – prezentacja działań. 

4. Omówienie „Raportu o stanie województwa za 2020 rok”. 

5. Opiniowanie projektów uchwał Sejmiku Województwa Śląskiego. 

6. Sprawy różne. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, otworzyła posiedzenie Komisji i przywitała wszystkich zebranych, 

poinformowała o nieobecności pana prezesa Funduszu Górnośląskiego Krystiana Stępnia 

i przełożeniu spotkania z nim na posiedzenie Komisji po wakacjach. Punkt 3. porządku 

posiedzenia pozostanie w formie okrojonej, natomiast ze względu na brak uchwał do 

zaopiniowania punkt 5. nie będzie realizowany. 

 

Ad. 2. 

Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji z dnia 9 kwietnia 2021 r. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, wobec braku uwag, poddała protokół pod głosowanie 

(ZA – 8, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 

 



   

 

2 

 

Ad. 3. 

Współpraca międzynarodowa w obszarze gospodarki. 

Zastępca Dyrektora Departamentu Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej, 

pani Aleksandra Samira-Gajny, przedstawiła prezentację na temat działań 

planowanych w obszarze gospodarki w kontekście współpracy międzynarodowej. 

Wydruk prezentacji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Pani Dyrektor wspomniała także o podpisaniu porozumienia z Krajem Morawsko-

Śląskim, z Nadrenią Północną-Westfalią i planach aktualizacji porozumienia z Nevadą. 

Departament jest także zaangażowany w spotkanie przedsiębiorców z Polski, Czech 

i Słowacji w Konsulacie w Ostrawie, wraz z Czesko-Polską Izbą Handlową. Odbędzie się 

również Szczyt Młodzieży Regionalnego Trójkąta Weimarskiego (w lipcu), misja 

gospodarcza do Gruzji (pod koniec lipca), Gala Biznesu i Kultury w Konsulacie 

Generalnym w Mediolanie (przełom września i października), Europejskie Forum 

Przyszłości (w październiku). Nawiązano także współpracę z Samorządowym Krajem 

Żylińskim w kontekście ubiegania się Żyliny o tytuł Europejskiej Stolicy Kultury 2026.  

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, zapytała o współpracę z Włochami.  

Zastępca Dyrektora Departamentu Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej, 

pani Aleksandra Samira-Gajny, odpowiedziała, że nie było porozumienia i pora to 

„nadrobić”. 

 

Ad. 4. 

Omówienie „Raportu o stanie województwa za 2020 rok”. 

Dyrektor Departamentu Rozwoju Regionalnego, pani Małgorzata Staś, przedstawiła 

prezentację o „Raporcie o stanie województwa za 2020 rok”.   

Wydruk prezentacji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, wyraziła nadzieję, że nowa perspektywa i duże środki finansowe pozwolą 

odwrócić lub wyhamować trend odpływu mieszkańców z regionu. 

Dyrektor Departamentu Rozwoju Regionalnego, pani Małgorzata Staś, dodała, że 

należy dostosować ofertę edukacyjną, tak aby ludzie przyjeżdżali tutaj studiować, a potem 

zostawali – region ma bardzo duży potencjał, firmy informatyczne, medyczne… Wsparcie 

uczelni wyższych, tworzenie i koncentracja nowoczesnego przemysłu (np. lotniczy) 
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powinno zatrzymać młodych ludzi. Wzrasta liczba osób w wieku poprodukcyjnym, 

dlatego trzeba zastanowić się nad sektorem usług. Trzeba także wspierać przyrost 

naturalny, dbać o jakość środowiska naturalnego. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji 

Europejskiej, pani Agnieszka Biegun, zauważyła, że edukacja powinna iść w parze 

z zatrudnieniem. Młodzi zauważają, że miasta są już „ciasne”, jeżeli chodzi o możliwość 

zatrudnienia po studiach. Bardzo potrzebne są strefy ekonomiczne, ale to jest jeszcze za 

mało. Młodzi wyjeżdżają, bo jest „ciasno”. Jest też kwestia dostępności transportu 

publicznego i czasu dojazdu, nacisku na ekologię, dostępności infrastruktury dla dzieci. 

Takie sprawy mają wpływ na decyzje o poszukiwaniu miejsc do lepszego życia w kraju 

czy na świecie. 

 

Ad. 5.  /punkt nie realizowany/ 

` 

Ad. 6. 

Sprawy różne. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Jarosław 

Szczęsny, odniósł się do informacji Departamentu Gospodarki i Współpracy 

Międzynarodowej, podziękował i poprosił o informowanie członków Komisji 

z wyprzedzeniem o spotkaniach i wydarzeniach. Powinniśmy również uczestniczyć 

w takich wydarzeniach i mieć głos doradczy w sprawach dotyczących współpracy 

zagranicznej i integracji europejskiej.  

Zastępca Dyrektora Departamentu Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej, 

pani Aleksandra Samira-Gajny, wyraziła nadzieję, że spotkania coraz częściej będą mieć 

charakter stacjonarny, będziemy wysyłać informacje. Obostrzenia „covidowe” też nie 

ułatwiały organizacji spotkań. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, potwierdziła, że odnowienie porozumienia z Krajem Morawsko-Śląskim 

odbywało się w warunkach „covidowych” i zapewne w innych okolicznościach formuła 

byłaby inna i w przyszłości członkowie Komisji będą mogli uczestniczyć w takich 

wydarzeniach. Będziemy mogli pokazać nasze zaangażowanie w działalność 

ponadregionalną i międzynarodową. Wyraziła także nadzieję, że jedno z posiedzeń 

Komisji zostanie zorganizowane w Konsulacie w Ostrawie.  
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Wobec wyczerpania porządku obrad Pani Przewodnicząca podziękowała i zamknęła 

posiedzenie Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej. 

 
 
 
 
 
 
 
Maria Materla 
Przewodnicząca 
Komisji Współpracy Zagranicznej  
i Integracji Europejskiej 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła  
Ewa Blondzik 


